



## European Economic and Social Committee

Dear members of the Liaison Group,

it is with great pleasure that we share with you a freshly issued EESC publication on participatory democracy.

This compendium brings together all the opinions and reports which, over the last thirty years, have enabled the EESC and civil society organisations to strengthen participatory democracy and become an indispensable part of the European decision-making process.

With the entry into office of the new Commission, the EESC has a window of opportunity to develop its role as a key player between civil society, on the one hand, and the decision-making bodies of the European Union, on the other.

Indeed, the EESC, through its creativity, its in-depth, hands-on knowledge of the matters in hand, its role as a link between the institutions and its ability to think ahead, is capable of developing responses that are tailored to the challenges of the 21st century, and especially to the post-Covid-crisis.

You can read and download the compendium in English here:

<https://europa.eu/!Cu66yD>

Kind regards,

The Liaison Group's secretariat

Chers membres du Groupe de liaison,

C'est avec grand plaisir que nous partageons avec vous une publication du CESE sur la démocratie participative qui vient de paraître.

Ce recueil rassemble tous les avis et rapports qui, au cours des trente dernières années, ont permis au CESE et aux organisations de la société civile de renforcer la démocratie participative et de devenir un élément indispensable du processus décisionnel européen.

Avec l'entrée en fonction de la nouvelle Commission, le CESE dispose d'une fenêtre d'opportunité pour développer son rôle d'acteur clé entre la société civile, d'une part, et les organes décisionnels de l'Union européenne, d'autre part.

En effet, le CESE, par sa créativité, sa connaissance approfondie et pratique des dossiers, son rôle de lien entre les institutions et sa capacité de prospective, est capable de développer des réponses adaptées aux défis du 21ème siècle, et notamment à l'après-crise.

Vous pouvez lire et télécharger le recueil en français ici :

<https://europa.eu/!FJ48Xj>

Bien à vous,

Le secrétariat du Groupe de liaison